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Geachte Minister, 
 
De Natuurweide, de vereniging voor Nederlandse biologische melkveehouders, staat constructief ‘in de 
wedstrijd’. Niet voor niets is De Natuurweide één van de ondertekenaars van het mestcrisisplan, dat 
onlangs vanuit meerdere melkveepartijen is ingebracht. Ondanks dat er binnen de biologische 
landbouw geen mestoverschot is, alle biologische mest verplicht op biologische grond moet worden 
aangewend en derogatie (volgend uit de EU biologische wetgeving) niet aan de orde is, zien wij voor de 
biologische melkveehouderij toch ook een brede rol weggelegd als onderdeel van de oplossing. Die 
brede rol, als onderdeel van de oplossing. zien wij in dit mestdossier maar onder andere ook binnen de 
klimaatdiscussie, de KRW en de NPLG doelen. 
 
Binnen de Pilot BioMonitor, ontstaan vanuit de managementmaatregelen stikstof, wordt deze rol op 
meerdere fronten steeds duidelijker en wordt stug doorgewerkt om, via een toegespitste 
rekensystematiek en passende datasets, de inzet van de biologische melkveehouderij als 
oplossingsgerichte maatregel, te erkennen. 
 
Daarnaast hebben we, gezamenlijk met alle Nederlandse biologische zuivelondernemingen, een forse 
ambitie van opschaling geformuleerd: een vervijfvoudiging van het consumptievolume van zowel de 
Nederlandse biologische zuivel als ook het biologische rundvlees. In een speciaal daarvoor opgerichte 
regiegroep wordt deze ambitie op dit moment met alle betrokken stakeholders verder vormgegeven. Het 
Ministerie van LNV is hier onderdeel van, dat daarmee ook haar eigen ambitie van de groei naar 15% 
biologisch areaal verder vorm wil geven. Het beleid zal hier dan ook bij aan moeten sluiten, in plaats van 
te doorkruisen. Dit geldt dus ook voor de meststoffenwet en eventuele wijzigingen hierop. Gelet op de 
specifieke situatie in de biologische sector, als een van de oplossingsrichtingen met een forse ambitie 
en zelfs een tekort aan mest, zou met deze sector apart passende afspraken gemaakt dienen te worden, 
om gezamenlijk de doelen van de overheid waar te maken. 
 
De biologische melkveehouderij draagt niet bij aan het mestprobleem maar is juist onderdeel van de 
oplossing. Door een groter areaal biologische landbouw en meer bedrijven die omschakelen naar 
biologisch, zoals ook de overheid beoogt, neemt het aantal dieren en dus de mestproductie fors af. 
Hierdoor komt er óók meer ruimte, en daarmee perspectief, voor veebedrijven die niet willen of kunnen 
omschakelen naar biologisch. 
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Het afromen van fosfaat- en dierrechten van biologische of naar biologisch omschakelende bedrijven, is 
het laatste wat we zouden moeten doen, als we willen bewerkstelligen dat meer bedrijven biologisch 
blijven of omschakelen naar biologisch. De beoogde biologische groei zou hierdoor nog moeilijker 
worden dan die nu al is. 
 
De Natuurweide stelt daarom voor om 1) niet te korten op fosfaat- en dierrechten, die van een 
biologisch bedrijf naar een ander – bij Skal geregistreerd – biologisch bedrijf worden overgedragen. 
Verder zal de overheid een nog (met de sector gezamenlijk) te ontwikkelen systeem financieel en 
markconform moeten faciliteren, om te voorkomen dat overblijvende rechten vanuit de biologische 
sector onbedoeld toch nog regulier (‘niet-biologisch’) worden verhandeld en ingezet. Dit bevordert 
zowel de beoogde uitbreiding van het biologisch areaal, als het verlagen van het totaal aantal rechten.  
 
Om dezelfde redenen moeten 2) biologische bedrijven bij wijziging van de meststoffenwet gevrijwaard 
worden van eventuele generieke kortingen. Bij vrijwaring wordt omschakelen naar biologische landbouw 
aangemoedigd en ontstaat er juist meer ruimte op de conventionele mestmarkt, daar waar het 
daadwerkelijke mestprobleem zich bevindt.  
 
In uw brief verwijst u ook naar een graslandnorm. Ook dit kan biologische melkveebedrijven hard raken. 
Niet omdat ze intensief zijn, maar omdat biologische bedrijven op grote schaal (en zeer gewaardeerd) 
samenwerken met biologische akkerbouwers, met uitruil van voer en mest (koppelbedrijven). Dit wordt 
vastgelegd en gecontroleerd door SKAL. In het kader van ruime vruchtwisseling wordt er op de 
biologische akkerbouwbedrijven veel gras geteeld voor de melkveehouders, waardoor het areaal 
grasland op de melkveebedrijven klein lijkt maar dit in werkelijkheid niet is. In deze context zouden de 
gekoppelde bedrijven als een geheel gezien dienen te worden. Voor deze biologische sectorale 
grondgebondenheid, zoals dat nu al Europees is geregeld en wordt gestimuleerd, zou 3) vastgelegd 
dienen te worden dat zij bij voorbaat al voldoet aan de (nieuwe) graslandnorm. 
 
Gaarne zijn wij bereid om deze problematiek en de daarbij horende oplossingsrichtingen, samen met U 
en andere landbouwpartijen verder te onderbouwen, en uit te werken in een plan van aanpak. 
 
Voor meer informatie kunt u contact opnemen met Sybrand Bouma, voorzitter van De Natuurweide, te 
bereiken via secretariaat@denatuurweide.nl. 

 

 

Met vriendelijke groet, 
 
 
Het bestuur van De Natuurweide 
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